
اقتصاد کیش - مدیر صندوق کارآفرینی امید 
هرمزگان گفت: این صندوق از ســال گذشته تاکنون 
۱۰ طــرح غیرفعال و یا نیمه فعال در حوزه صنعتی و 
کشاورزی در استان را با اعتباری افزون بر ۶۰ میلیارد 

ریال احیا کرده و به زنجیره تولید بازگرداند.
مجیــد بلندنظــر افــزود:از آنجایــی کــه 
محرومیت زدایی، اشتغال پایدار و توانمندسازی مناطق 
محــروم و کم برخــوردار از مهم ترین اولویت های 
صندوق کارآفرینی امیداست لذا این تعداد طرح راکد 
و یا نیمه فعال در هرمزگان به کمک تسهیلات صندوق 
کارآفرینی امید راه اندازی شد که زمینه اشتغال تعداد 

زیادی از افراد را فراهم کرده است.
 وی بــا تاکید بر حمایت از واحدهای غیرفعال 
یا نیمه فعال احیا شــده در هرمزگان افزود: صندوق 
کارآفرینی امید ارائه تسهیلات به واحدهای اقتصادی، 
صنعتی و معدنی اســتان را  در بخش کشــاورزی، 
صنعت و خدمات در دستورکار دارد و از این طرح ها 

نیز حمایت می کند.
وی اظهارداشت: امســال افزون بر یک هزار و 
۶۰۰ میلیــارد ریال اعتبــار از محل تبصره ۱۸ به این 
صندوق ابلاغ شــده اســت که دستگاه های اجرایی 
طرح ها را پس از تایید در کمیته اســتانی و شــورای 
برنامه ریزی اســتان برای دریافت تسهیلات به این 

صندوق معرفی می کنند.
سرپرســت صندوق کارآفرینی امید هرمزگان، 
ســقف تسهیلات مشــاغل خانگی و خُرد صندوق 
کارآفرینی امید را بین ۳۰۰ میلیون ریال تا یک میلیارد 
ریال و تسهیلات خود اشتغالی )کارفرمایی( را  از یک 
میلیارد ریال تا ۴۰ میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: وام 
های صنــدوق کارآفرینی امید به طور کامل بی بهره 
)قرض الحسنه( با کارمزد چهار درصد از محل منابع 
داخلی و تسهیلات اشتغال )تبصره ۱۸( و تفاهم نامه 
بین دستگاه های اجرایی نیز برحسب نرخ های تفاهم 

شده پرداخت می شود.

وی گفــت: تاکنون با دســتگاه هایی همچون 
جهادکشــاورزی، صنایع دســتی، فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، فنی و حرفه ای، حوزه ســلامت، فناوری 
و اطلاعات و چندین دســتگاه دیگر برای پرداخت 
تسهیلات قرارداد بسته ایم که میزان پرداختی اعتبارات 
به کمیته امداد و بهزیستی ۹ درصد  و به دیگر دستگاه 

ها ۱۰ درصد است.
بلندنظر ابراز داشــت: این صندوق کارآفرینی 
امید به منظور حمایت از واحدهای احیا شــده پس 
از پرداخت تســهیلات، از طریق کارگروه مرتبط بر 
روند فعالیت واحدها تا تثبیت اشتغال نظارت می کند.

سرپرست صندوق کارآفرینی امید هرمزگان با 
بیــان اینکه این صندوق کارآفرینی نهاد تخصصی و 
رســمی تامین مالی مشاغل خُرد و کوچک در سطح 
کشور است، اظهارداشــت: تسهیلات این صندوق 
شامل مشاغل خانگی، خود اشــتغالی، کارفرمایی، 

پشتیبان وغیره می باشد.
وی رسالت صندوق کارآفرینی امید را پرداخت 
تسهیلات ارزان قیمت به افراد متخصص، با تجربه و 
دارای مهارت به ویژه جوانان بیکار دانست و اظهارکرد: 
تسهیلات این صندوق بیشتر به افرادی داده می شود 

که تجربه کار، تخصص و مهارت دارند اما سرمایه و 
پول برای راه اندازی کسب و کار خودشان را ندارند.

بلندنظر با اشاره به اینکه برای پرداخت تسهیلات 
به طرح های ارائه شــده هیچ مشکلی نداریم، اذعان 
داشــت: دســتگاه ها تا پایان خردادماه مهلت جذب 
تسهیلات از صندوق کارآفرینی را دارند و اگر جذب 

نشود بودجه به خزانه دولت برمی گردد.
وی گفت: صندوق کارآفرینی امید تسهیلات 
را بیشتر به مشاغل خانگی و خرد پرداخت می کند 
که در نتیجه شــغل بیشــتری نیز ایجاد می شود؛ در 
مثــال با ارائه ۳۰۰ میلیارد ریال تســهیلات به طرح 
های متقاضیان  بیش از یکهزار شغل ایجاد می شود. 
هرمزگان اســتانی با ظرفیت های عظیم انســانی و 
اقتصادی است و از آن جایی که در سفر دیماه ۱۴۰۰ 
رییس جمهور به این اســتان مرزی ۱۴ هزار و ۴۰۰ 
میلیارد تومان تســهیلات ســفر گرفته شده که باید 
ماهانه ۱۲۵۰ میلیارد تومان جذب شود اما طبق گفته 
اســتاندار هنوز استقبال چندانی نشده و در صورت 
جذب نکردن، بازگشت داده می شود که باید هرچه 
سریع تر توسعه اســتان با فعال شدن ظرفیت های 

بومی شتاب بیشتری به خود بگیرد.
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 در نشست سعید محمد با مدیرکل مناطق آزاد سوریه  مطرح شد ؛

ایجاد منطقه آزاد مشترک بین دو کشور 
 ایران و سوریه 

افزایش تعاملات تجاری، توســعه اقتصادی و 
مراودات سرمایه گذاری بین جمهوری اسلامی ایران 
و جمهوری عربی ســوریه را می توان از مهم ترین 

اهداف این نشست عنوان کرد.
مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق 
آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی در این نشست 
گفت: افزایش ســرمایه گذاری، تولید و صادرات از 
اهداف اصلی ما اســت که باید در این تفاهم نامه به 

آن اهتمام ویژه داشته باشیم.
ســعید محمد با بیان اینکه دو کشــور ایران 
و ســوریه همسو و همفکر هســتند افزود: ما به 
دنبال ایجاد افزایش ارتباط تجاری بین دوکشور 
هســتیم. همانطور که در زمان جنگ در کنار هم 
بودیــم در زمان صلح و ســازندگی هم باید در 

کنار هم باشیم.
وی در ادامــه بــه تفاهم نامــه همکاری های 
اقتصادی ایران و ســوریه در مناطق آزاد اشاره کرد 
و گفت: یکی از بندهای این تفاهم نامه ایجاد منطقه 
آزاد مشــترک بین ایران و سوریه است، برای انجام 
آن پیگیــری هــای زیادی انجام شــده، هماهنگی 
هــای لازم با وزارت امــور خارجه صورت گرفت 
و متن پیشــنهادی یادداشت تفاهم نامه هم برای این 

وزارتخانه ارسال شده است.
مشاور رییس جمهور اظهار داشت: چنانچه 
گام های مثبتی از ســمت طرفین برداشــته شود، 
شاهد رونق اقتصادی ایران و سوریه خواهیم بود 
و این همان چیزی اســت که رهبران دو کشــور 

پیگیر آن هستند.
** آمادگی دولت ســوریه برای ایجاد منطقه 

آزاد مشترک با ایران
مدیــرکل مناطق آزاد کشــور ســوریه نیز در 
این نشســت بر منافع دو کشور تاکید کرد و گفت: 
علاقمند به حضور سرمایه گذاران ایرانی در کشور 
ســوریه هستیم، پیگیری های لازم بر اساس قوانین 
و مقررات کشــور ســوریه برای ایجاد منطقه آزاد 

مشترک انجام خواهد شد.
ایاد کوسا با اشــاره به اینکه مانعی برای ایجاد 
منطقه آزاد مشــترک نداریم، افزود: دولت سوریه با 
تمام امکانات، آماده هرگونه همکاری برای بررسی 

و رفع هر مشکلی در این خصوص است.
وی با بیان اینکه معافیت های مالیاتی در مناطق 

آزاد ســوریه نامحدود است افزود: سرمایه گذارانی 
که تمایل به حضور در مناطق آزاد ســوریه را دارند 
تا زمانی که در این مناطق حضور داشــته باشــند از 

معافیت مالیاتی برخوردار هستند.
ســعید محمد مشــاور رییس جمهور و دبیر 
شــورایعالی مناطق آزاد تجــاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصــادی در پایان به مدیرکل مناطق آزاد کشــور 
ســوریه پیشــنهاد داد به مناطق آزاد ایران سفر کنند 
و از نزدیــک در جریان ظرفیت های موجود در این 

مناطق قرار گیرند.
گفتنی اســت؛ سفیر کشور ســوریه در ایران، 
رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و سوریه و جمعی 
از مسئولان منطقه آزاد سوریه و دبیرخانه شورایعالی 

مناطق آزاد در این نشست حضور داشتند.

اقتصاد کیش - با هدف ایجاد منطقه آزاد مشترک ایران و سوریه، نشست مشترکی با حضور »ایاد کوسا« مدیرکل مناطق آزاد سوریه و هیات 
همراه با »سعید محمد« مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی در محل دبیرخانه شورایعالی برگزار شد. 

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان؛

فعالان اقتصادی از اجرای  کامل 
قوانین و مقررات استقبال می کنند

اقتصاد کیش - معاون وزیر اقتصاد گفت: سرعت  بخشیدن به روند خروج 
کالاهای رسوبی مانده در بنادر اولویت دولت است. هم افزایی تمامی ارگان ها 

در تسریع کالاهای متروکه یک ضرورت است.
عبدالمجید اجتهادی در دیدار با مدیرکل بنادر و دریانوردی این استان اظهار 
داشــت: خوشبختانه در دولت سیزدهم و با تاکیدات جدی رییس دستگاه قضا 
روند تعیین تکلیف کالاها سرعت گرفته و یکی از اهداف اصلی در سازمان اموال 

تملیکی در استان هرمزگان تعیین تکلیف اموال متروکه است.
وی در این رابطه به ســفر بازدید ســال گذشته رییس جمهور و وزیر امور 
اقتصادی و دارایی و همچنین رییس قوه قضاییه به استان هرمزگان و بازدید از 
بندر شهید رجایی اشاره کرد و بیان داشت: پس از این سفر پیرو دستوراتی که به 
وزیر امور اقتصادی و دارایی داده شد مصوبه ای برای تعیین تکلیف اموال متروکه 
تنظیم شده و اقدامات انجام گرفته پیرامون اصلاح مصوبه شورای امنیت ملی نیز 

به صورت کاملا جدی در دستورکار کارگروه رسوب است.
معــاون وزیــر امور اقتصادی و دارایی ادامــه داد: رویکرد جدی دولت و 
دستگاه قضا همفکری و همگرایی بین ارگان ها برای جلوگیری از رسوب کالا 
در بنادر و همچنین تعیین تکلیف کالاهای حســاس و فساد شدنی و خطرناک 

در بنادر کشور است.
اجتهادی با بیان اینکه بیشــترین کالای تجاری در هرمزگان در بندر شهید 
رجایی تخلیه و بارگیری می شــود، افزود: در گمرک بندر شهید رجایی قبل از 
سال ۹۶ کالاهایی هنوز تعیین تکلیف نشده و دولت و رییس دستگاه نیز تاکید 
زیادی دارند که با اقدامات به موقع از هدررفت اموال بیت المال جلوگیری شود.

رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان اموال تملیکی در خصوص اصلاح 
ســاختارهای رســیدگی به اموال تملیکی نیز گفت: یکی از خواسته های ما نیز 
تعیین تکلیف کالاهای ســازمان تملیکی اســت که هرچه سریع تر این اصلاح 

قانون باید صورت بگیرد.
وی همچنین در حاشــیه بازدید خود از بخش های مختلف بندر شــهید 
رجایی، به اهمیت سامانه جامع تجارت به عنوان یک سامانه اصلی اشاره کرد و 

گفت: تمامی نهادها و ارگان های مرتبط باید به این سامانه متصل باشند.
اجتهادی ســامانه جامع تجارت را بستری برای ایجاد شفافیت در چرخه 
واردات و صادرات کشور و مسدودسازی بسترهای فسادزا دانست و بیان کرد: 
یکی از نگاه های اصلی دولت سیزدهم این است که کالا به محض ورود به بنادر 
در این سامانه جامع تجارت باید ثبت سفارش شده و مشکلات آن برطرف گردد، 
لذا یکی از اهداف این طرح و این مصوبه)از طریق سامانه تجارت( جلوگیری از 

تخلیه کالاهایی است که امکان ترخیص ندارند.
در ادامه این نشســت معــاون امور بندری و اقتصــادی اداره کل بنادر و 
دریانــوردی هرمزگان نیز پیرامون هم افزایــی امور مربوط به اموال تملیکی در 
بنادر هرمزگان سخن گفت و اظهارکرد: در دو ساله گذشته با تعاملات مناسب 
میان اموال تملیکی، دســتگاه قضا و سایر بخش های استان ظرفیت های خوبی 
ایجاد شــده و برای اینکه در کوتاه ترین زمان ممکن کالاهای متروکه ســنوات 
گذشــته را به این مکان منتقل کنند، محوطه ای در بندر شهید رجایی در اختیار 

اموال تملیکی استان قرار گرفت.
منصور خرمشکوه تصریح کرد: با توجه به حجم گسترده وجود کالاهای 
ســنوات گذشته و تاکیدات جدی دستگاه قضا مبنی بر جلوگیری از رسوب و 
فساد کالاها، انتظار می رود فرآیند اداری ترخیص کالاها در ارگان ها زودتر انجام 

بگیرد تا کالاها در کوتاه ترین زمان به دست مصرف کننده برسد.
وی با بیان اینکه انتظار ما از سازمان اموال تملیکی کشور نیز ارتقا جایگاه 
اموال تملیکی استان و تعیین تکلیف کالاهای سنوات گذشته است، اضافه کرد: 
مجوز لازم از سوی هیات عامل سازمان بنادر و دریانوردی برای خروج کالاهای 

متروکه صادر شده و ما آماده هرگونه همکاری هستیم.
معــاون امور بندری و اقتصادی اداره کل بنــادر و دریانوردی هرمزگان 
اضافــه کرد: با همراهی و هم افزایی میــان ارگان های مرتبط با موضوع اموال 
تملیکی اســتان، امیدواریم بزودی تمامی کالاهای فاسدشــدنی و خطرناک 

تعیین تکلیف شوند.

اقتصاد کیش - معاون وزیر اقتصاد گفت: ســرعت  بخشیدن به روند خروج 
کالاهای رسوبی مانده در بنادر اولویت دولت است. هم افزایی تمامی ارگان ها در 

تسریع کالاهای متروکه یک ضرورت است.
عبدالمجید اجتهادی در دیدار با مدیرکل بنادر و دریانوردی این استان اظهار 
داشت: خوشبختانه در دولت سیزدهم و با تاکیدات جدی رییس دستگاه قضا روند 
تعیین تکلیف کالاها سرعت گرفته و یکی از اهداف اصلی در سازمان اموال تملیکی 

در استان هرمزگان تعیین تکلیف اموال متروکه است.
وی در این رابطه به ســفر بازدید ســال گذشــته رییس جمهور و وزیر امور 
اقتصادی و دارایی و همچنین رییس قوه قضاییه به استان هرمزگان و بازدید از بندر 
شهید رجایی اشاره کرد و بیان داشت: پس از این سفر پیرو دستوراتی که به وزیر امور 
اقتصادی و دارایی داده شد مصوبه ای برای تعیین تکلیف اموال متروکه تنظیم شده و 
اقدامات انجام گرفته پیرامون اصلاح مصوبه شورای امنیت ملی نیز به صورت کاملا 

جدی در دستورکار کارگروه رسوب است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: رویکرد جدی دولت و دستگاه 
قضا همفکری و همگرایی بین ارگان ها برای جلوگیری از رســوب کالا در بنادر و 
همچنین تعیین تکلیف کالاهای حساس و فساد شدنی و خطرناک در بنادر کشور 

است.
اجتهادی با بیان اینکه بیشترین کالای تجاری در هرمزگان در بندر شهید رجایی 
تخلیه و بارگیری می شــود، افزود: در گمرک بندر شــهید رجایی قبل از ســال ۹۶ 
کالاهایی هنوز تعیین تکلیف نشده و دولت و رییس دستگاه نیز تاکید زیادی دارند 

که با اقدامات به موقع از هدررفت اموال بیت المال جلوگیری شود.
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل ســازمان اموال تملیکی در خصوص اصلاح 
ساختارهای رسیدگی به اموال تملیکی نیز گفت: یکی از خواسته های ما نیز تعیین 
تکلیف کالاهای ســازمان تملیکی است که هرچه سریع تر این اصلاح قانون باید 

صورت بگیرد.
وی همچنین در حاشیه بازدید خود از بخش های مختلف بندر شهید رجایی، 
به اهمیت سامانه جامع تجارت به عنوان یک سامانه اصلی اشاره کرد و گفت: تمامی 

نهادها و ارگان های مرتبط باید به این سامانه متصل باشند.
اجتهادی سامانه جامع تجارت را بستری برای ایجاد شفافیت در چرخه واردات 
و صادرات کشــور و مسدودسازی بسترهای فســادزا دانست و بیان کرد: یکی از 
نگاه های اصلی دولت ســیزدهم این اســت که کالا به محض ورود به بنادر در این 
سامانه جامع تجارت باید ثبت سفارش شده و مشکلات آن برطرف گردد، لذا یکی از 
اهداف این طرح و این مصوبه)از طریق سامانه تجارت( جلوگیری از تخلیه کالاهایی 

است که امکان ترخیص ندارند.
در ادامه این نشست معاون امور بندری و اقتصادی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمــزگان نیز پیرامون هم افزایی امور مربــوط به اموال تملیکی در بنادر هرمزگان 
سخن گفت و اظهارکرد: در دو ساله گذشته با تعاملات مناسب میان اموال تملیکی، 
دستگاه قضا و سایر بخش های استان ظرفیت های خوبی ایجاد شده و برای اینکه در 
کوتاه ترین زمان ممکن کالاهای متروکه سنوات گذشته را به این مکان منتقل کنند، 

محوطه ای در بندر شهید رجایی در اختیار اموال تملیکی استان قرار گرفت.
منصور خرمشــکوه تصریح کرد: با توجه به حجم گســترده وجود کالاهای 
سنوات گذشته و تاکیدات جدی دستگاه قضا مبنی بر جلوگیری از رسوب و فساد 
کالاها، انتظار می رود فرآیند اداری ترخیص کالاها در ارگان ها زودتر انجام بگیرد تا 

کالاها در کوتاه ترین زمان به دست مصرف کننده برسد.
وی با بیان اینکه انتظار ما از سازمان اموال تملیکی کشور نیز ارتقا جایگاه اموال 
تملیکی استان و تعیین تکلیف کالاهای سنوات گذشته است، اضافه کرد: مجوز لازم 
از سوی هیات عامل سازمان بنادر و دریانوردی برای خروج کالاهای متروکه صادر 

شده و ما آماده هرگونه همکاری هستیم.
معــاون امور بندری و اقتصــادی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان اضافه 
کرد: با همراهی و هم افزایی میان ارگان های مرتبط با موضوع اموال تملیکی استان، 

امیدواریم بزودی تمامی کالاهای فاسدشدنی و خطرناک تعیین تکلیف شوند.

معاون وزیر اقتصاد در بندر عباس اعلام کرد:

سرعت  بخشیدن به روند خروج کالاهای 
رسوبی مانده در بنادر اولویت است

اقتصاد کیش - رییس کل دادگســتری اســتان هرمزگان از رفع تصرف 
هفت قطعه از اراضی ملی و دولتی در جزیره قشم به مساحت بیش از سه هزار 

و دویست متر مربع خبر داد.
مجتبی قهرمانی ارزش تقریبی اراضی اعاده شده را ۲۲ میلیارد و هفتصد 
و هفتاد و چهار میلیون ریال عنوان کرد و گفت: این رفع تصرفات به دســتور 
دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان قشم و توسط یگان حفاظت از اراضی 
ملــی و دولتی منطقــه آزاد با همکاری ماموران نیروی انتظامی به مرحله اجرا 

درآمده است.
وی با اشاره به تخریب مستحدثات غیرمجاز در این اراضی نیز خاطرنشان 
کرد: این ســاخت و سازهای غیرقانونی شامل دیوارچینی، پی سنگی و سد و 
بند خاکی بود که در شهر درگهان و خارج از محدوده طرح هادی روستاهای 

رمکان و دیرستان قرار داشت.
رییس کل دادگستری استان هرمزگان در پایان برلزوم هوشیاری بیش از 
پیش دســتگاه های ناظر در انجام وظایف خود به منظور صیانت از بیت المال 
تاکید کرد و افزود: دســتگاه قضایی اســتان ضمن حمایت از اقدامات قانونی 
دستگاه های متولی با هرگونه تخلف در حوزه منابع طبیعی، حقوق عامه و بیت 

المال، قاطعانه برخورد خواهد کرد.
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  مدیر صندوق کارآفرینی امید هرمزگان عنوان کرد ؛

صندوق کارآفرینی امید ۱۰ طرح راکد و تعطیل
 در هرمزگان را احیا کرد 

رییس کل دادگستری استان هرمزگان :

هفت قطعه از اراضی ملی و دولتی 
در جزیره قشم رفع تصرف شد

اقتصاد کیش -  با اتمام تعمیرات زیرآبی و اساسی یدک کش پرقدرت گنو، 
این شناور بر روی سرسره تعمیراتی بندرشهید رجایی مستقر و به آب اندازی شد.

یدک کش گنو که اواخر اردیبهشت امسال برای انجام بازدیدهای دوره ای و 
تعمیرات اساسی و زیرآبی بر روی سرسره تعمیراتی بندر شهید رجایی مستقر شده 

بود، بعد از اتمام تعمیرات امروز به چرخه فعالیت  در دریا بازگشت. 
معــاون فنی و نگهداری اداره کل بنــادر و دریانوردی هرمزگان روز جمعه 
در حاشــیه به آب اندازی این یدک کش پرقدرت اشــاره کرد و گفت:  یدک کش 
گنو دارای۳۳ متر طول، ۱۰متر عرض، حدود پنج متر ارتفاع و حدود ۳متر و نیم 

آبخور می باشد. 
 "محمدرضا پوررجبی" عمده تعمیرات انجام شــده بر روی این یدک کش 
را شــامل خزه تراشی بدنه زیرآبی، زنگ زدایی، عملیات ضخامت سنجی نقاط 
مختلف بدنه زیرآبی و تعویض ورق، شستشو و لایروبی مخازن مختلف شناور، 
بررسی و اندازه گیری زنجیر لنگر، تعمیر سیستم های لوله کشی موجود آب شور 
و شــیرین، اندازه گیری بخش های مختلف سیستم رانش و نصب زینک آندهای 

حفاظت عنوان کرد. 
وی قدرت کشش این یدک کش را بالای ۵۰ تن برشمرد و افزود: ماموریت 
یدک کش گنو علاوه بر انجام عملیات پهلودهی و جداسازی کشتی های ورودی، 

قادر به شرکت در عملیات اطفای حریق و مبارزه با آلودگی می باشد.

پس از تعمیرات اساسی در بندر شهید رجایی؛

یدک کش »گنو« به چرخه فعالیت  
در دریا بازگشت

اقتصاد کیش-   رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان گفت: اتاق 
بازرگانــی هرمزگان از ایجاد انجمن تخصصی اقتصادی به صورت همه جانبه حمایت 

می کند. 
محمدرضــا صفا اظهار کرد: واردات و صــادرات کالا از جریان های تجاری مهم در هر 
کشور است که می تواند چرخ اقتصاد را به گردش در آورد و موجب رونق تجاری شود.

وی افزود: اتاق بازرگانی هرمزگان در دوره نهم با شعار اتاق شیشه ای و شفاف توانست 
اعتماد فعالان اقتصادی را به دست آورد و جایگاه خود را در استان تقویت نماید و یکی از 
اهداف مهم اتاق بازرگانی هرمزگان تقویت و ایجاد تشکل های تخصصی در اتاق بازرگانی 
است که با همت بلند فعالان اقتصادی و پیگیری دست اندرکاران اتاق در حال حاضر اتاق 

بازرگانی هرمزگان دارای ۱۱ تشکل اقتصادی و ۱۲ کمیسیون تخصصی است.
صفا ادامه داد: در برهه کنونی که فعالان اقتصادی به دلیل نوسانات اقتصادی و قوانین دست و 
پاگیر امورات خود را به سختی به پیش می برند اتاق با همدلی و تعامل مسوولان و همراهی 
بی نظیر فعالان اقتصادی توانسته است بسیاری از مشکلات و موانع در حوزه گمرکی و 

سایر حوزه ها … را برطرف نماید.
وی تاکید کرد: بدون شک فعالان اقتصادی از اجرای قوانین و مقررات استقبال می کنند اما 
اگر جایی قانون می تواند انعطاف خاصی از خود داشته باشد مسوولان باید آن را اعمال کنند.

صفا تاکید کرد: اتحادیه ها و تشکل ها علاوه بر افزایش نرخ مشارکت های اجتماعی، با 
همفکری یکدیگر می توانند مطالبات فعالان اقتصادی را در این زمینه به صورت تخصصی 
جمع بندی و پیگیری کنند و اتحادیه کارگزاران گمرکی به عنوان یک اتحادیه تخصصی و 

کلیدی بدون شک نقش مهمی در رفع مشکلات این حوزه دارد.
رییس اتاق بازرگانی هرمزگان تصریح کرد: اتاق با تمام توان از ظرفیت های موجود برای 

تشکیل اتحادیه های تخصصی و اقتصادی در استان حمایت خواهد کرد.
وی همچنین به نمایندگی از بخش خصوصی از تلاش ها و زحمات تمام پیشکسوتان 
عرصه اقتصاد به ویژه کارگزاران گمرکی و ترخیصکاران و ریاســت اتحادیه کارگزاران 

تشکر و قدردانی به عمل آورد.

   اقتصاد کیش-    معاون دیپلماســی اقتصادی وزارت خارجه گفت:در راســتای 
تــداوم صــادرات ایران به عراق، رایزنی هایی جهت احــداث و راه اندازی صنایع با 
سرمایه،فنآوری،مدیریت و مواد اولیه ایرانی در خاک این کشور صورت گرفته و در این 
راستا، بررسی طرح "ایجاد مناطق آزاد مشترک در نقاط مرزی با عراق" یک ضرورت 

محسوب می شود. 
مهدی صفری، معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه و هیأت همراه در سفر 
به استان خوزستان ، ضمن ملاقات با مسؤولین دولتی و بخش خصوصی، مشکلات 
فراروی توسعه تجاری کشورمان با استان های جنوبی عراق و بویژه مرزهای شلمچه 

و چزابه را مورد بررسی قرار داد.
معاون دیپلماسی اقتصادی در جریان این سفر در نشستی در اتاق خرمشهر و با حضور 
مسؤولین محلی و نمایندگان بخش خصوصی خوزستان معضلات و موانع تجاری با 
عراق به عنوان یکی از اصلی ترین شرکای تجاری ایران و همچنین راهکارهای رفع 

موانع آن را مورد گفتگو و تبادل نظر قرار داد.
صفری در این نشست ضمن برشمردن تقویت ترانزیت و حمل و نقل و بهبود دیپلماسی 
انرژی به عنوان اولویت های اول و دوم دولت در توسعه روابط اقتصادی، خاطرنشان 
کرد: ترانزیت می تواند بستر لازم جهت تداوم صادرات و واردات و همچنین توسعه 
صدور خدمات فنی مهندسی را ایجاد کرده و بهبود دیپلماسی انرژی نیز می تواند شرایط 

توسعه اقتصادی کشور را فراهم آورد.
وی ضمن اشاره به معضل نبود مدیریت واحد در مرزهای تجاری کشور افزود، حل 

این معضل می تواند ۲۰ تا ۳۰ درصد از مشکلات فعلی را رفع نماید.

ضرورت ایجاد مناطق آزاد مشترک 
در نقاط مرزی با عراق

معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت خارجه مطرح کرد:


